
PROTOKÓŁ NR VI/17 

z zebrania z mieszkańcami Sołectwa Chrośna 

26 października 2017 r. 

 

S. Olejniczak – Przewodnicząca Soł. Chrośna – powitała władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak, kolejne zaplanowano na godz. 17.45. 

W II terminie zebrania – uczestniczy 21 mieszkańców 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi zał. nr 2 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – dochody budżetowe w roku bieżącym kształtują się na 

poziomie ponad 83 mln zł, natomiast wydatki bieżące kształtują się na poziomie ponad 78 

mln zł. 

Ponadto Pani Burmistrz przedstawiła nowego Prezesa ZGK Sp. z o.o. – Pana Sebastiana 

Wrycza.  

 Inwestycje planowane w 2018 roku: 

- w listopadzie br. Starostwo pomaluje pasy krawędziowe na drodze powiatowej z Solca do 

Chrośny, 

- przygotowujemy się do opracowania dokumentacji na stworzeni placów zabaw i stref 

rekreacji na terenie miasta, dodatkowo planujemy utworzenie takiego miejsca we wsi 

Chrośna. 

 - przystąpienie do budowy ścieżek rowerowych z Otorowa, drogą powiatową do ul.  

P. Skargi, do ul. Długiej, aż do ul. Leśnej oraz ścieżki rowerowej z Solca do Przyłubia (od ul. 

Lipowej przez Przyłubie do krajowej „10”), w 2018 r./2019 r. Gmina złoży wniosek  

o dofinansowanie z Unii Europejskiej w ramach systemu „Zaprojektuj i wybuduj”. 

- przeprawa promowa – prawdopodobnie jesienią 2018 r. prom powinien zostać uruchomiony. 

85 % kosztów kwalifikowanych całej inwestycji pochodzić będzie ze środków europejskich, 

Pozostałe 15% to środki czterech partnerów: 50% kosztów pokrytych zostanie ze środków 

pochodzących z Urzędu Marszałkowskiego, w pozostałych kosztach partycypować będą 



Gmina Solec Kujawski (300.000 zł), Gmina Zławieś Wielka, powiat bydgoski i toruński. Pani 

Burmistrz przedstawiła mieszkańcom graficzny projekt promu.  

- od 1 września br. część budynku (segment B) po Szkole przy ul. Kościuszki, została 

zaadaptowana na żłobek. W drugiej części budynku, w przyszłym roku zostanie uruchomione 

przedszkole publiczne prowadzone przez organ nie będący jednostką samorządu 

terytorialnego,  

- ogłoszenie przetargu na budowę ul. Ogrodowej. Przetarg został ogłoszony w październiku 

b.r. Termin składania ofert 24.10.2017 r. W 2018 r. prowadzone będą roboty budowlane 

Planowany termin zakończenia zadania 30.11.2018 r. 

C. Ball – Dyrektor WUM – przybliżył informacje dot. projektu Gminnego Programu 

Rewitalizacji dla Miasta i Gminy Solec Kujawski na lata 2016 – 2023. Dyrektor wskazał 

granice obszaru rewitalizacji oraz powiązania Gminnego Programu Rewitalizacji z 

dokumentami strategicznymi i planistycznymi. Przedstawiono uproszczoną diagnozę Gminy 

Solec Kujawski oraz główne wytyczne GPR związane z demografią, rynkiem pracy, kulturą i 

rekreacją oraz infrastrukturą na terenie objętym rewitalizacją. W projekcie GPR zawarto cele, 

kierunki oraz propozycje konkretnych przedsięwzięć prowadzących do odnowy obszarów 

zdegradowanych. Trwają konsultacje społeczne dot. projektu GPR. Odbyły się spotkania 

otwarte z interesariuszami rewitalizacji w dniu 17.10.2017 r. oraz w dniu 24.10.2017 r. 

C. Ball – Dyrektor WUM – Gmina cały czas szuka rozwiązań dot. tymczasowego 

utwardzenia dróg gruntowych, stąd też  przedstawiciele naszej Gminy odwiedzili  Gminę 

Kisielice, gdzie zapoznali się z nowatorską metodą utwardzania przez nich dróg gruntowych. 

Gmina ta wykorzystała do tego celu taśmę transmisyjną (kauczukową), które stosowane są do 

transportu węgla. Wadą tego rozwiązania jest to, że materiał wykorzystany do utwardzenia 

nie posiada atestu. Gmina Kisielice nie otrzymała też pozwolenia na jej użytkowanie, więc nie 

można jej ubezpieczyć. Ponadto nawierzchnia tej drogi jest śliska i konieczne było wykonanie 

natrysku antypoślizgowego co powiększa koszty stosowanej metody wyrównania drogi 

gruntowej.  

Drugą nowatorską metodę zaprezentował Radny Mateusz Czyżewski. 

 

Radny M. Czyżewski – firma, w której pracuje zamierza do lutego 2019 r. przetestować 

nową metodę utwardzenia nawierzchni. Jest to tzw. ekologiczne wzmacnianie gruntu metodą 



nakładania (wciskania) plastikowych kratek (kratki o wym. 33x33 cm). Wytrzymałość 

nacisku jest bardzo duża, nie wymaga odwodnienia. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG - dodała, że w tym czasie Gmina zrobi rozeznanie  

w Starostwie czy metoda przedstawiona przez Radnego M. Czyżewskiego wymaga 

pozwolenia na budowę.  

 

M. Łukaszewski – Sołtys Soł. Chrośna – czy do czasu testowania nowej metody Gmina 

przewiduje utwardzenie dróg gruntowych ?   

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – Gmina ma harmonogram równania dróg, nie wiadomo 

jeszcze ile środków zostanie w budżecie przeznaczonych na równanie dróg gruntowych.  

 

Mieszkańcy zgłosili m.in. wnioski dot.: 

- wyrównania drogi prowadzącej do posesji Chrośba 16 (mieszkaniec), 

T. Substyk – droga ta należy do Nadleśnictwa. Gmina wystosuje do nich pismo w tej 

sprawie. 

- wykonania przeglądu poboczy drogi powiatowej z Solca do Chrośny (popękane pobocza, 

wysypany biały tłuczeń na zakrętach drogi nie jest dobrym rozwiązaniem  

(mieszkaniec) 

T. Substyk – w tej sprawie zostało wysłane pismo do Starostwa. Ponaglimy.  

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – wyjaśniła, że piesi mogą poruszać się  ścieżką 

rowerową. Dodała, że dla zachowania bezpieczeństwa piesi powinni być wyposażeni w 

elementy odblaskowe.  

- wyjaśnienia dlaczego droga o nr 050819C usytuowana na początku wjazdu na Chrośnę jest 

takiej samej szerokości jak wjazd, za wąska.  (mieszkaniec), 

C.Ball – Dyrektor WUM – sprawdzimy tą sprawę. 

C. Ball – Dyrektor WUM - przedstawił na mapie proponowane przez GDDKiA warianty 

przebiegu trasy S 10. Większość mieszkańców Soł. Chrośna opowiedziało się za wariantem 

przebiegającym w lesie. 



Mieszkaniec – czy zostanie zachowana droga serwisowa z Chrośny do Bydgoszczy ? 

T. Substyk – jeśli wybrany zostanie wariant budowy drogi w lesie to obecna droga krajowa 

nr 10  będzie drogą serwisową. 

M. Łukaszewski – Sołtys Soł. Chrośna – było wystosowane pismo do Gminy dot. akceptacji 

wariantu poprowadzenia drogi przez las. Teraz decyzja należy do RDOŚ, czy wydadzą 

decyzje środowiskową dla tego wariantu. 

Mieszkanka – zwróciła się do Sołtysa Soł. Chrośna, aby informował mieszkańców wsi o 

pismach które wystosowuje np. do Gminy. 

Zwróciła się z prośbą o udostępnienie szczegółowej mapy dot. przebiegu drogi S 10. 

C. Ball – Dyrektor WUM – wyjaśnił, że mapy dostępne są na stronie internetowej GDDKiA 

Oddział Bydgoszczy. Kopię mapy może udostępnić na miejscu w Wydziale Utrzymania 

Miasta przy ul. Toruńskiej 8.    

Radna B. Kołota – dodała, że zainteresowanym mieszkańcom może podać dokładny adres 

strony internetowej, na której mapy z dokładnym przebiegiem trasy S10 są opublikowane.  

Mieszkaniec – Czy raport do RDOŚ został już złożony przez GDDKiA ?   

T. Substyk – odpowiedziała, że jeszcze nie.  

Ponadto mieszkańcy zgłosili wnioski dot.: 

- możliwości odstrzału bobrów, które budując tamy zapychają kanał górny, do tego kanał jest 

zarośnięty i zamulony  (mieszkanka) – zalewane są przez to pobliskie łąki, 

C. Ball – Dyrektor WUM – odnośnie konserwacji rowów, wyślemy pismo do właściwego 

Regionalnego Zarządu Dróg Wodnych we Włocławku. Dodał, że od 1.01.2018 r. kanały 

znajdujące sie na terenie Gminy podlegać będą nowo utworzonej instytucji tzw. „Wody 

Polskie”. Sprawą bobrów zajmuje się Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska w 

Bydgoszczy. Sołectwo może w tej sprawie wystosować pismo. 

Radny Dariusz Chojnacki – dodał, że wieś Otorowo – Makowiska ma ten sam problem dot. 

bobrów. Minister Środowiska zezwolił na odstrzał w woj. kujawsko – pomorskim tylko 1 

bobra.  



- częstych awarii prądu we wsi Chrosna (mieszkaniec) 

C. Ball – Dyrektor WUM – wyjaśnił, że ENEA na swojej stronie publikuje informacje  

o planowanych wyłączeniach prądu. Gmina nie ma na to wpływu.  

Mieszkaniec – awarie prądu można zgłaszać też dzwoniąc na nr 991 (pogotowie 

energetyczne).  

- oddawania strzałów z wiatrówki w godzinach nocnych w pobliżu budynków (mieszkanka), 

Radny D. Chojnacki – należy rozróżnić czy było to polowanie czy odstrzał zwierzyny ? 

Strzały można oddawać w odległości 200 m od zabudować, jednak nie można oddawać ich w 

kierunku zamieszkałych budynków. Dodał, że można polować w porze nocnej tylko do 

dzików, nie można jednak polować na zwierzynę płową.  

T. Substyk – policja może to sprawdzić poprzez ustalenie, kto zgłosił fakt polowania.  

M. Łukaszewski – Sołtys Soł. Chrośna – podziękował za dostarczenie mieszkańcom 

Chrośny wody w sierpniu br. przez Zakład Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o.  

 

Zebranie zakończono o godz. 19.15. 

 

                                                     Przewodnicząca Rady Soł. Sołectwa Chrośna 

                                                            Sylwia Olejniczak  

 

Protokołowała:  

Katarzyna Ciudzińska 

 


